

الاتحاد البرلماني الدولي هو منظمة عالمية للبرلمانات الوطنية.

بدأ الاتحاد البرلماني الدولي في العام 1889 كمجموعة صغيرة من البرلمانيين، مكرسة لتعزيز السلام من خلال الدبلوماسية والحوار البرلمانيين، ومنذ ذلك الحين نما لتصبح منظمة عالمية حقيقية من البرلمانات الوطنية. واليوم، تقترب عضوية الاتحاد البرلماني الدولي من أن تصبح عالمية، حيث يضم 178 برلماناً عضواً و14 عضواً منتسباً وأعداد متزايدة من البرلمانيين من جميع أنحاء العالم يشاركون في عملهم.

وتُعقد الجمعيات العامة للاتحاد البرلماني الدولي - المعروفة سابقاً باسم المؤتمرات البرلمانية الدولية - مرتين في السنة إما في جنيف أو في مدن أخرى حول العالم، بحضور أكثر من 1200 مندوب.

وبدعوة من برلمان جمهورية إندونيسيا، ستعقد الجمعية العامة الـ144 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة في نوسا دوا (مركز بالي الدولي للمؤتمرات) في الفترة من 20 إلى 24 مارس/آذار 2022. وستكون هذه هي المرة الثالثة التي تستضيف فيها إندونيسيا الجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي. ويمكن الاطلاع على قائمة الجمعيات العامة السابقة على [هذا الرابط](#).

وستجتمع في هذه الجمعية العامة جميع الهيئات التشريعية للاتحاد البرلماني الدولي بما في ذلك المجلس الحاكم، واللجان الدائمة، ولجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين، ولجنة شؤون الشرق الأوسط، بالإضافة إلى منتدى النساء البرلمانيات ومنتدى البرلمانيين الشباب. وستوفر المناقشة العامة منبراً للمندوبين للتشاور، وتبادل الآراء حول موضوع: "الوصول إلى صفر انبعاثات: حشد البرلمانات للعمل بشأن تغير المناخ".

وللمزيد من المعلومات يرجى زيارة [الموقع الإلكتروني الرسمي للاتحاد البرلماني الدولي](#).

The header image features a blue-tinted background with several national flags flying on poles. In the center, a globe is partially visible, showing the Americas. The word "About" is written in a white, sans-serif font in the upper left quadrant.

About

About IPU 144

The IPU is the global organization of national parliaments.

IPU began in 1889 as a small group of parliamentarians, dedicated to promoting peace through parliamentary diplomacy and dialogue, has since grown into a truly global organization of national parliaments. Today, IPU membership inches ever closer to being universal, with 178 Member Parliaments, 14 Associate Members, and increasing numbers of parliamentarians from all over the world involved in their work.

The IPU Assemblies—formerly known as Inter-Parliamentary Conferences—are held twice a year either in Geneva or in other cities around the world, with more than 1,200 delegates attending.

At the invitation of the Parliament of the Republic of Indonesia, the 144th Assembly of the IPU and its related meetings will be held in **Nusa Dua** (Bali International Convention Centre) from **20 to 24 March 2022**. It will be the third time for Indonesia to host the IPU Assembly. The list of the previous assemblies can be found in [this link](#).

All IPU statutory bodies, including the Governing Council, Standing Committees, Committees on the Human Rights of Parliamentarians and on Middle East Questions, as well as the Forum of Women Parliamentarians and the Forum of Young MPs, will convene during this Assembly. The General Debate will provide a platform for delegates to deliberate and exchange views on the topic: **"Getting to Zero: Mobilizing Parliaments to Act on Climate Change"**.

For more information please visit the [IPU Official Website](#)